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Hasselager-Kolt Vandværk A.m.b.a. 
Bestyrelsesmøde 
 
Beslutningsreferat 
 
 
Onsdag 24. august 2022 – kl. 18:00. 
 
 
Tilstede: Inger, Jørgen, Christian, Karsten, Allan, Vivi, Geert 
 
Afbud:  
 
Referent:  Geert 
 
 
Dagsorden: 
 

1. Godkendelse af referater 

2. Fremdrift nyt kontrol- og aflæsningssystem 

3. Generel orientering / Aktionsliste 

4. Eventuelt 

 

Punkt 1 – Godkendelse af referater 
 

Underskrift  foretaget af seneste referater fra 08.06.2022 
 
 
 
Punkt 2 – Fremdrift nyt kontrol- og aflæsningssystem 

 
Kontrakten med Kamstrup er startet op, og vi får leveret de første 1603 målere tirsdag d. 30. august. 
 
Vi har fået to antenne monteret på varmeværkets skorsten i 40 meters højde, og der er monteret 4 an-
tenner i kirketårnet, som er endt med at blive monteret indendørs til stor tilfredshed for kirken. 
Lidt udfordringer med lyden af smæld, når det blæser, men det kan lige så godt være fra andre nye 
monterede antenner. Det undersøges ved næste blæsevejr ”on location” 
 
Med hensyn til udskiftning af målere, er det aftalt i kontrakten med Kamstrup, at vi skal stå for plan-
lægningen, og det er aftalt at udskiftningsprisen er 350,00 kr. pr måler. 
Lund entreprenør service (Per og Jacob) skal i.h.t. aftalen udskifte målerne. 
 
Vi har fået det nye system fra Ramböll til udskiftning af målere installeret på mobil app, således kan vi 
lave et udskrift af alle udskiftede målere. 

 
 
 
Punkt 3 – Generel orientering / Aktionslisten 

 
Udstykningen af 42 parceller på Kildeparken er nu tilsluttet vandforsyningen. 
 
 
Den tidligere Bygma grund er nu tæt på opstart af byggeri, der skal bygges 73 leje boliger, og vi for-
venter at der skal lægges vandledninger i år.  
 
 
Vores vandindvindingstilladelse som jo udløber 23.december 2023, har vi flere gange snakket med 
Teknik og Miljø om at få fornyet. Det ser nu ud til at de vil sende de nødvendige papirer til os, så vi 
kan komme i gang med det omfattende arbejde, det bliver.  
Bestyrelsen udbad sig løbende info om dette, med baggrund i en hidtil mildest talt uheldig sagsbe-
handling hos Teknik & Miljø. 
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Vi snakkede om vandtryk, som pt. er 4,1 bar og løbende er hævet med 0,1 bar. Der ønskes så højt 
tryk som muligt/forsvarligt, idet vi en pumpe, som udelukkende hæver vandtryk til et lille antal huse på 
Baunegårdsvej (byens højeste punkt). Meget strømkrævende, og det vil være ønskeligt på sigt at 
kunne undvære denne pumpe ( som er i en brønd ), men stadig kunne levere det ønskede tryk til 
disse forbrugere. 
 
 
Aktionsliste 
 
Graveskadeforsikring opgives, da den kun vil dække, hvad Allan graver. Men vores entreprenør har 
naturligvis også en sådan forsikring, og vi vil snarligt modtage kopi af policen, således at vi kan sikre 
os dækning ved fremtidige graveskader. 
 
Vi har fået pris på cyber forsikring og denne vil vi kigge på ved næste møde. Skal dække omkostnin-
ger til reetablering af PLC-udstyr og software ved hackerangreb. Vi vurderer om dette er interessant 
for os. Hvad er selvrisiko mm.  
Alle centrale systemer ligger i ”skyen”, dvs. på leverandørhåndterede servere. 
 
Det blev præciseret, at vandværkets drift ikke er afhængig af disse PLC-systemer, det kan i en nødsi-
tuation fungere 100% manuelt. 
 
Beredskabsplan skal opdateres, og vil blive gennemgået på næste bestyrelsesmøde. 
 

  
 
Punkt 4 – Eventuelt 
 

 
Forslag til oplæg på hjemmesiden. 
 
Ingen PFAS i Hasselager-Kolt vandværks vand. 
Forbrugerne i Hasselager-Kolt vandværks forsyningsområde kan med ro i sindet drikke vores vand.  
Vandanalyser viser, at der ikke er fundet PFAS-forbindelser i vores drikkevand. 
 
Vandprøverne, der er analyseret for mere end 40 forskellige uønskede kemikalier – blandt andet 
PFAS-forbindelser, er taget afgang vandværk/ ude ved forbrugere. 
Hos forskellige forbrugere og på vores ledningsnet udtager vi vandprøver, og resultaterne viser, at 
vandet er helt rent – også for PFAS. 
 
Vores måling (PFAS SUM) viser mindre end 0,0002 mikrogram/liter, og grænseværdien er 2 nano-
gram/liter. Vi vort niveau er dermed under 10% af den anbefalede grænseværdi. 
 
 
 
Møderække :  

• Onsdag 9. november 2022 
 
Der skal på dette møde fastlægges møderække til 2023. 
 
 

Kolt, den 25. august 2022 
Geert Ebbesen 
 
 

 
 
 
 
 
 



- 3 - 

Godkendt på bestyrelsesmøde : 
 
 
_________________________ __________________________ 
Inger    Karsten 
 
 
_________________________ _________________________ 
Jørgen   Christian 
 
 
_________________________   
Geert 
 
 
 
 
 
 
 


